
شــرکت های بســیاری در این همایش شــرکت کرده اند که در کنار 
شــرکت های با ارزش افزوده بــالا، امکان ثبت نام برای شــرکت های 
قدیمــی با ارائه تخفیف ویژه وجود داشــت.به گــزارش خبرنگار مهر، 
محمد اسماعیل کفایتی رئیس پارک نوآوری در نشست خبری دومین 
کنفرانس و نمایشــگاه مدیریت فناوری و افزایش تولید دانش بنیان در 
زنجیره ارزش صنعت نفت از مســیرها و راهکارهای فناورانه و نوآورانه 
)پتروتک( گفت: شــرکت های بســیاری در این همایش شرکت کرده 
اند که در کنار شــرکت های با ارزش افــزوده بالا، امکان ثبت نام برای 
شــرکت های قدیمی با ارائه تخفیف ویژه وجود داشت.وی ادامه داد: در 
این رویداد بیش از ۱۸۰ شرکت در بخش نمایشگاهی حضور دارند و ۲۰ 
نشست تخصصی معرفی ظرفیت های همکاری و ارائه آخرین نیازهای 
فناورانه شرکت های تابعه وزارت نفت برگزاری می شود. همچنین ارائه 
توانمندی های بیش از ۶۰ شرکت دانش بنیان در این نشست ها با حضور 
شرکت های تابعه وزارت نفت بررسی خواهد شد.به گفته کفایتی، طی 
 B۲B روزهــای برگزاری رویداد بیش از ٤۰۰ ملاقات و جلســه تجاری
برگزار می شــود. در این نشســت ها و ملاقات های تجاری و تفاهم نامه 

منعقد و بیش از ٤۸ تفاهم اولیه به امضا رسیده است.

معاون توســعه صنــدوق نوآوری و شــکوفایی با بیان اینکه صادرات شــرکت های 
دانش بنیان به یک میلیارد دلار رسیده است، گفت: برای توسعه بازار این شرکت ها 
٤۲ رویداد تبادل فناوری برگزار شده که ۵ همت قرارداد منعقد شده است.به گزارش 
ایسنا، ســیاوش ملکی فر امروز در رویداد تبادل فناوری در حوزه ساختمان و حمل 
و نقل که در محل ســاختمان صندوق نوآوری و شکوفایی برگزار شد، تشکیل این 
صندوق را مولود قانون حمایت از شرکت های دانش بنیان مصوب سال ۱۳۸۹ دانست 
و گفت: این نهاد عمومی زیرنظر هیات امنا به ریاست رئیس جمهوری است که این 
اعضای هیات امنا از ابتدای ســال جاری فعالیت خود را آغاز کرده اند.ملکی فر گفت: 
امروز تعداد شــرکت ها از مرز ۹٤۰۰ شــرکت عبور کرده است که در ۸ حوزه فعال 
هستند، همچنین فروش این شــرکت ها به ٤۳۵ هزار میلیارد تومان رسیده است. 
وی با تأکید بر اینکه در این شــرکت ها ۲۶۶ هزار نفر مشــغول به فعالیت هستند، 
گفت: خدمات این صندوق به این شرکت ها تنها محدود به منابع مالی نمی شود و با 
۸۷ خدمت و تسهیلات در خدمت شرکت ها هستیم که این خدمات در دسته های 
توانمندســازی، سرمایه گذاری، ضمانتنامه ها و تسهیلات ارئه می شود.معاون توسعه 
صندوق نوآوری و شــکوفایی تصریح کرد: حجم خدمات مالی صندوق به شرکت ها 

بالغ بر ٤۷۵۲۷ میلیارد تومان و حجم سرمایه صندوق ۳ هزار میلیارد تومان است.
ملکی فــر تأکید کرد: این در حالی اســت کــه صندوق نوآوری با ســرمایه ۳ هزار 
همتی اقدام به حمایت از این شــرکت ها کرده اســت.وی با تأکید براینکه صادرات 
شــرکت های دانش بنیان به یک میلیارد دلار رسیده است، گفت: ما تلاش داریم تا 
سهم شــرکت های دانش بنیان از اقتصاد دانش بنیان را افزایش دهیم.معاون توسعه 
صندوق نوآوری و شــکوفایی خاطرنشان کرد: برگزاری رویدادهای تبادل فناوری از 
اقدامات این صندوق برای توسعه بازار این شرکت ها است و در این زمینه ٤۲ رویداد 

تبادل فناوری برگزار شــده که طی آن ۵ همت قرارداد به امضا رســیده است.وی 
یادآور شد: همچنین ۲۱۷۹ نیاز فناورانه در این رویدادها ارائه شده است و از سوی 
دیگر در این رویدادها ۲۰۲ صنعت بزرگ و ۳۸۱۲ شرکت دانش بنیان حضور یافتند.

ملکی فر با اشاره به رویداد تبادل فناوری در حوزه ساختمان و حمل و نقل، گفت: این 
رویداد در محورهای مواد و مصالح و فناوری های نوین ســاخت، انبوه سازی ساخت، 
هوشمندسازی ســاختمان، حمل و نقل دریایی، زمینی و هوایی و خدمات فناوری 
و خلاقانه مهندســی برگزار می شود.به گفته وی، ۱۲ شرکت در حوزه مصالح، مواد، 
فناوری های نوین ساخت، ۹ شرکت در هوشمندسازی ساختمان، ۵ شرکت در حوزه 
مقاوم و ایمنی ساختمان ســازی، ۳ شرکت تأسیسات برقی و مکانیکی ساختمان، 
یک شــرکت مدیریت و طراحی ساخت و همچنین ۵ شرکت در حوزه حمل و نقل 
جاده ای، ۱۰ شــرکت در حوزه ریلی، ٤ شرکت در حوزه هوایی، ۳ شرکت در حوزه 

دریایی و یک شرکت در حوزه حمل و نقل هوشمند حضور دارند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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جشنواره علمی تحقیقاتی باقرالعلوم با حضور سرلشکر سلامی برگزار شد.به گزارش ایسنا به نقل از سپاه، جشنواره علمی تحقیقاتی باقرالعلوم 
امروز - سه شــنبه - با حضور سردار سرلشکر پاسدار حسین ســلامی فرمانده کل سپاه در سالن همایش های صدرا دانشگاه علوم پزشکی 
بقیه الله برگزار شد.در این جشنواره عباس عبادی معاون پرستاری وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، حسن ابوالقاسمی رئیس دانشگاه 

علوم پزشکی بقیه الله )عج( حضور داشتند.

www.sobh-eqtesad.ir

با حضور فرمانده کل سپاه؛

جشنواره علمی تحقیقاتی باقرالعلوم برگزار شد
info@sobh-eqtesad.ir

نفت ۸۵ دلاری در بودجه 
سال قبل محقق نشد

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفــت: به جای عدد ۸۵ دلار به ازای 
هر بشــکه صادرات نفت که در قانون سال ۱٤۰۲ مدنظر بود و در 
عمــل هم به آن اندازه محقق نشــد، عدد واقع بینانه تری را پیش 
بینی کردیم.به گزارش خبرگزاری مهر سیداحسان خاندوزی وزیر 
اقتصاد و امور دارایی در حاشــیه جلســه عصر یکشنبه کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه سال ۱٤۰۳، با بیان اینکه حدود ۷۰ درصد از 
درآمدهای عمومی دولت به غیر از تبصره ۱٤ مبتنی بر زیرمجموعه 
وزارت اقتصاد و امور دارایی اســت، ادامه داد: درآمدهای ناشــی از 
واگذاری ســهام، درآمدهای ناشــی از واگذاری اموال غیرمنقول و 
مولدســازی، درآمدهای خزانه ناشی از انتشــار اوراق و درآمدهای 
گمرکــی و مالیاتی مجموعاً ۷۰ درصــد از بودجه عمومی دولت را 
در ســال آینده به خود اختصاص داده است.خاندوزی با بیان اینکه 
در این جلسه درباره فروض پیش بینی پذیری درآمدهای مالیاتی 
و گمرکی و سایر درآمدها توضیحاتی به نمایندگان ارائه شد، بیان 
کــرد: تلاش ما این بوده که این لایحه، لایحه ای واقع گرا باشــد و 
ارقامی که تحقق پذیر نیست و موجب کسری بودجه در میانسالی 
می شــود، در آن درج نشــود.وی با بیان اینکه بودجه باید ناشی از 
درآمدهای پایدار باشد، گفت: با توجه به شفافیت اطلاعات اقتصادی 
و ســامانه هایی که وجود دارد و همچنین میــزان افزایش مؤدیان 
جدید و جلوگیــری از فرارهای مالیاتی تــلاش داریم درآمدهای 
پایداری در بودجه داشــته باشیم.خاندوزی با بیان اینکه امیدواریم 
بیش از ۸ میلیون مؤدی مالیاتی در سال جدید داشته باشیم، گفت: 
امیدواریم بدون فشار بیشتر بر کارمندان و کارگران و اقشار ضعیف 
جامعه بتوانیم در زمینه درآمدهای پایدار و مقاوم شدن اقتصاد ایران 
گام مؤثری برداریم.وی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره انتقادات 
نمایندگان به لایحه بودجه ســال ۱٤۰۳، گفت: ما به شکل بسیار 
جدی معتقدیم که لایحه بودجه ســال ۱٤۰۳ در مقایسه با لایحه 
بودجه ســال ۱٤۰۲ واقع گرایانه تر است و اتفاقاً درآمدهای نفتی 
در این لایحه واقعی تر دیده شده است.وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تاکید کرد: ما به جای عدد ۸۵ دلار به ازای هر بشکه صادرات نفت 
که در قانون ســال ۱٤۰۲ مدنظر بــود و در عمل هم به آن اندازه 
محقق نشد، عدد واقع بینانه تر و کمتری را در این بخش پیش بینی 
کرده ایم.خاندوزی با اشــاره به موضوع درآمدهای ناشــی از فروش 
اموال غیرمنقول دولتی، گفت: ما امسال ۱۰۸ همت در قانون بودجه 
۱٤۰۲ برای این اموال منابع دیده بودیم لذا روشن بود که این میزان 
جهش فوق العاده به آن حد محقق نخواهد شد بنابراین ما برای این 
درآمدها در ســال آینده درآمدهای واقع گرایانه تری را پیش بینی 
کرده ایم.وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: همچنین کســری 
تراز عملیاتی بودجه سال ۱٤۰۳ نیز عدد پایین تری نسبت به سال 
۱٤۰۲ است. بنابراین مجموع این موارد حاکی از این است که ما به 
لحاظ مالی، سال بهتری را به جهت تحقق پذیری واقعی و انحراف 

عملکرد و یا عدم تحقق درآمدهای دولت، شاهد خواهیم بود.

با موافقت معاون اول رئیس جمهوری

واردات لوازم برقی و 
گازسوز خانگی مجاز شد

معاون اول رئیس جمهوری 
در بخشــنامه ای اعــلام 
کرد کــه واردات لوازم و 
تجهیزات برقی و گازسوز 
مجاز  خانگــی(  )لــوازم 
ایسنا،  گزارش  اســت.به 
در بخشنامه محمد مخبر 

خطاب به وزارتخانه های نیرو، کشور، راه، صنعت، آموزش و پرورش، نفت 
و ســازمان ملی استاندارد، آمده اســت:»واردات لوازم و تجهیزات برقی 
و گازســوز مشــمول مقررات و اجرای اجباری استاندارد معیار مصرف و 
برچســب انرژی، فقط با دو رتبه برتر انرژی و بر اساس آخرین ویرایش 
اســتاندارد ملی معیار مصرف انرژی تجهیــزات انرژی بر برقی خانگی و 
گازســوز مشــمول مقررات اجرای اجباری، مجاز بوده و باید از واردات 

تجهیزات مذکور با رتبه های انرژی پایین تر جلوگیری به عمل آید.«

گزیده خبر

ارائه نیاز های فناورانه وزارت نفت با حضور ۶۰ شرکت دانش بنیان

صادرات یک میلیارد دلاری محصولات دانش بنیان

رییسی در جلسه هیات دولت:

وتوی قطعنامه آتش بس سند دیگری ازنقش مستقیم آمریکا درکشتار غزه بود

مدیرعامل آبفای کشور:

۱۰۱ آب شیرین کن در کشور 
فعال است

ارتقای عملکرد حسگرها و قطعات الکترونیکی با محصول 
ایران ساخت

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: در حال حاضر در کشور تعداد ۱۰۱ پروژه آب شیرین کن 
با ظرفیت ۶۷۲ هزار و ٤۰۰ مترمکعب در شــبانه روز در حال ساخت و بهره برداری است.به گزارش ایسنا، هاشم 
امینی با تأکید بر سیاست دولت مبنی بر انتقال آب دریا برای مصارف شُرب و صنعت گفت: هم اکنون تعداد ۱۰۱ 
پروژه آب شیرین کن با ظرفیت ۶۷۲ هزار و ٤۰۰ متر مکعب در شبانه روز در حال ساخت و بهره برداری است که 
از این تعداد، ۸۰ پروژه با ظرفیت ۵۳۳ هزار و ۵۰۰ مترمکعب در شبانه روز در حال بهره برداری و تعداد ۲۱ پروژه 
با ظرفیت ۱٤۸ هزار و ۹۰۰ مترمکعب در شبانه روز در حال ساخت است که این از عزم و اراده دولت برای تأمین 

آب شرب ساکنان حاشیه دریا نشان دارد......

کاهش تخفیف  نفت ونزوئلا به نفع ایران شد

بازدید سرمایه گذاران روسی از بندرامیرآباد
وزیر اقتصاد خبر داد؛

۳ راه برای خنثی سازی تحریم های اقتصادی
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جلوگیری از وقفه در تولید صنایع با 
ذخیره سازی گاز

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اســلامی به بیان توضیحاتی درباره تأثیرات ذخیره 
سازی گاز توسط صنایع برای جلوگیری از ناترازی انرژی در زمستان ها پرداخت. علی اکبر کریمی، عضو 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره ی تأثیرات ذخیره 
ســازی گاز توسط صنایع بر جلوگیری از ناترازی انرژی گفت: با توجه به ناترازی موجود در گاز که در 
زمستان ها رخ می دهد، یکی از راهکارهای رفع این ناترازی بحث افزایش ظرفیت های ذخیره سازی گاز 
اســت.وی در ادامه گفت: این امر می تواند در رفع ناترازی گاز مؤثر باشد، زیرا حجم مصرف فوق العاده 
زیادی را ما در صنایع شــاهد هستیم زیرا بزرگترین مصرف کنندگان گاز ما در کنار نیروگاه ها صنایع 
هســتند.این نماینده ی مجلس یازدهم در ادامه با بیان این که قاعدتاً صنایعی که این امکان را داشته 
باشند که اقدام به ذخیره سازی گاز کنند افزود: ایجاد مخازن ذخیره سازی گاز می تواند به رفع ناترازی 
گاز در کل کشــور کمک کند و به دولت برای مدیریت مصرف گاز به ویژه در فصول ســرد ســال نیز 
کمک کند.وی در ادامه بیان کرد: از سوی دیگر ایجاد مخازن ذخیره سازی گاز در صنایع به منزله ی 
تداوم تولید آن ها در فصول سرد سال است و وقفه در تولید آن ها ایجاد نخواهد شد و این امر می تواند 
به افزایش ســود آن ها منجر شود.کریمی گفت: قطعاً اگر دولت در این خصوص تدبیر و تشویق هایی 

را برای صنایع در نظر بگیرد می تواند برای تشویق صنایع برای قرار گرفتن در این مسیر کمک کند.
این عضو کمیسیون صنایع مجلس در ادامه افزود: در واقع ذخیره سازی گاز یک اقدام دو سر سود برای 
صنایع است، زیرا آنها با قطع گاز در زمستان ها و توقف تولید و در نتیجه کاهش سود مواجه نخواهند 
شد. البته این اقدام برای صنایع هزینه بردار نیز هست اما هزینه ی آن در همان سال اول به جیب آنها 
از محل قطع نشدن گاز باز خواهد گشت.این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس ادامه داد: ذخیره 
سازی گاز فقط در سال اول برای صنایع هزینه در بر دارد اما در سال های بعد از ایجاد وقفه در تولید 
آن ها جلوگیری خواهد کرد. این روش در کشــورهای پیشــرفته هم انجام شده و امتحان خود را پس 
داده است.کریمی افزود: دولت در آئین نامه خود به صنایع اعلام کرده که اگر اقدام به ذخیره سازی گاز 
کنند گاز را با قیمت تمام شده و ارزان تابستان ها و در هر نوعی که بخواهند به آنها تخصیص خواهد 

داد که در این زمینه نیز برای صنایع سود آور خواهد بود.
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گزیده خبر

»افزایش سن بازنشستگی« در 
نوبت بررسی شورای نگهبان

ســخنگوی شورای نگهبان گفته اســت که هنوز نوبت به بررسی مصوبه افزایش سن 
بازنشســتگی در شورای نگهبان نرسیده است ولی به محض تعیین تکلیف موضوع در 
مورد آن اطلاع رســانی لازم انجام خواهد شــد.به گزارش ایسنا، طحان نظیف اخیرا 
به پرسشــی درباره مصوبه مجلس درباره افزایش ســن بازنشستگی پاسخ داد: درباره 
فرایند تصویب آن باید از نمایندگان مجلس پرســش شــود؛ اما درباره سرنوشت آن 
در شورای نگهبان باید بگویم که هنوز نوبت به بررسی این مصوبه در شورای نگهبان 
نرسیده است. این اطمینان را می دهم که هم بررسی دقیقی در صحن شورای نگهبان 
در ایــن زمینه خواهیم داشــت و هم این که به محض تعییــن تکلیف موضوع، حتماً 
اطلاع رســانی لازم را انجام خواهیم داد.نمایندگان مجلس شــورای اسلامی ۲۸ آبان 
۱۴۰۲ در بخشی از بررســی گزارش کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه به 
منظور کاهش ناترازی صندوق های بازنشســتگی سن بازنشستگی را برای گروه های 
مختلف افزایش دادند. این مصوبه در صورت تایید شــورای نگهبان، قابلیت اجرا پیدا 
می کند.البته برخی از اعضای فراکســیون کارگری مجلس شورای اسلامی در نامه ای 
به اعضای شــورای نگهبان خواســتار رد مصوبه افزایش سن بازنشستگی و بررسی و 
اصلاح مجدد در مجلس شده اند.کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی هم در 
جریان بررســی لایحه برنامه هفتم با بندهایی از این لایحه که در آن ســقفی برای 
ســن بازنشستگی تعیین شده بود، مخالفت کرد.با مصوبه مجلس شورای اسلامی در 
لایحه برنامه هفتم توســعه و در صورت تایید شورای نگهبان سقف سن بازنشستگی 
در مردان به ۶۲ ســال و در زنان به ۵۵ سال می رسد. بعد از این سن افراد نمی توانند 
در شــغل دولتی ادامه فعالیت دهند.کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه در بندی 
پیشــنهاد داده بودند که افراد در صورت تمایل برای ادامه کار بعد از بازنشستگی حق 
بیمه ای را پرداخت کنند که این موضوع در صحن مجلس شــورای اســلامی حذف 
شــد.با این مصوبه خانم ها با ســنوات خدمت ۳۰ ســال و آقایان با سنوات ۳۵ سال 
بازنشسته می شوند یا این که خانم ها تا سن ۵۵ سال و آقایان تا سن ۶۲ سال می توانند 
خدمت کرده و بعد از آن بازنشســته شــوند. در واقع باید یکی از این دو شرایط برای 
بازنشســتگی افراد رخ دهد. حالا اگر خانمی از ۴۰ سالگی مشغول به کار شده باشد 
این فرد می تواند تا ۵۵ ســالگی به فعالیتش ادامه دهد و بعد از آن باید بازنشســته 
شــود. میزان حقوق دریافتی او هم براساس قوانین فعلی است این بدان معناست که 
این خانم که از ۴۰ ســالگی مشغول به کار شــده و بیمه برای او رد شده است تا ۵۵ 
سالگی می تواند کار کند و بعد از آن به مدت ۱۵ سالی که حق بیمه رد کرده مشمول 
دریافت حقوق می شــود. در حال حاضر هم چنین موضوعی وجود دارد که مثلا اگر 
کســی ۱۰ سال سابقه بیمه داشته و در سن ۶۰ ســالگی بازنشست شده و براساس 
همان ۱۰ روزی که حق بیمه پرداخت کرده حقوق بازنشســتگی دریافت می کند در 
واقع یک ســوم حقوق مشمول او می شود.ایثارگران و مشاغل سخت و زیان آور درباره 
بازنشستگی مشمول قوانین خود می شوند. حالا اگر در آن قانون سن بازنشستگی به 
مصوبه دولت و مجلس شورای اسلامی موکول شده باشد، این مصوبه مجلس در برنامه 
هفتم توسعه هم شامل آنها می شود در غیر این صورت آنها قوانین خاص خود را دارند.

حاجی بابایی: بودجه ای که همسان سازی حقوق 

بازنشستگان در آن نباشد از درِ مجلس بیرون نمی رود

رئیس کمیســیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۳ گفت: مجلس شورای اسلامی 
بر همسان ســازی و متناسب ســازی حقوق بازنشستگان تاکید دارد و قطعا 
بودجه ای که در آن منابع همسان ســازی دیده نشده باشد از در این مجلس 
بیرون نخواهد رفت.به گزارش ایسنا، حمیدرضا حاجی بابایی در جلسه علنی 
امروز مجلس شورای اسلامی و در دفاع از کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
بیان کرد: ما هم در گزارش کمیســیون برنامــه و بودجه و هم در گزارش 
کمیســیون تلفیق ایرادات مربوط به بودجه را احصاء کردیم. این اشکالات 
وجود دارد و اکنون نیز ارائه شده است همانطوری که رئیس مجلس شورای 
اسلامی تاکید داشتند مجلس به بحث متناسب سازی و همسان سازی حقوق 
بازنشستگان با تمام قوا تاکید داشته و قول شرف گرفته است. اکنون نیز اعلام 
می کنم بودجه ای که همسان سازی و متناسب سازی حقوق بازنشستگان در 
آن دیده نشــده باشد از در این مجلس بیرون نمی رود.وی ادامه داد: ما باید 
بودجه را مطابق با برنامه بنویســیم. اکنون بودجه ای که به مجلس شورای 
اسلامی آمده است دو مرحله دارد و ما باید اکنون مرحله اول را بررسی کنیم 
که مربوط به منابع می باشد. پس از تصویب منابع دولت مصارف را به مجلس 
می آورد.رئیس کمیســیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۳ در ادامه تصریح کرد: 
یکی از منابع بودجه بحث نفت می باشد. در بودجه سال ۱۴۰۲ ما تاکنون در 
هشــت ماه اول ۲۰۰ همت عدم تحقق از محل درآمدهای نفتی داشته ایم و 
لذا پیش بینی کاهش درآمدهای نفتی در بودجه سال آینده یعنی واقع نگری. 
ما باید انتشار اوراق را در بودجه سال ۱۴۰۳ واقعی ببینیم. از سال ۱۳۹۲ تا 
امروز ۱۰۶۳ همت اوراق به فروش رفته و براساس بودجه سال ۱۴۰۳ دولت 

مکلف است ۲۲۵ همت برای اوراقی که قبلا فروخته شده بپردازد.

سخنگوی دولت درباره لایحه بودجه ۱۴۰۳ گفت: نظر کلی مجلس به این لایحه 
مثبت بوده، البته ممکن اســت نمایندگان نقدهایی داشــته باشند اما در مجموع 
برای تدوین بودجه تلاش شــد که واقعی تنظیم شــود.به گزارش خبرنگار مهر، 
»علی بهادری جهرمی« ســخنگوی دولت امروز در نشست خبری با اشاره به روز 
دانشــجو و برنامه دولت در تکریم مقام دانشجویان اظهار کرد: علاوه بر سفرهای 
استانی رئیس جمهور، می توان گفت که بیش از نیمی از اعضای کابینه در دانشگاه ها 
حضور یافتند و جمعاً شــاهد بیش از ۳۰ جلســه بدون واسطه مقامات دولتی با 
دانشــجویان بودیم.وی ادامه داد: رئیس جمهور تاکید کرده است که این جلسات 
مناســبتی نباشد و در طول سال ادامه یابد؛ ضمن آنکه روز یکشنبه آقای رئیسی 
دستور داد که مطالبات دانشجویی به طور خاص پیگیری شود.امیدواریم بودجه به 
دستیابی رشد اقتصادی مناسب، کمک کند سخنگوی دولت درباره لایحه بودجه 
۱۴۰۳ اظهار کرد: نظر کلی مجلس به این لایحه مثبت بوده، البته ممکن اســت 
نمایندگان نقدهایی داشــته باشــند اما در مجموع برای تدوین بودجه تلاش شد 
که واقعی تنظیم شود؛ ضمن آنکه امیدواریم در تصویب لایحه بودجه با همکاری 
نمایندگان مجلس، از تصویب موارد غیر واقعی که امکان تأمین اعتبارش نیست، 
جلوگیری شــود تا ان شاءالله دچار کســری های پنهان و پیدا در بودجه سال بعد 

نشویم و بودجه ترازی را برای ۱۴۰۳ داشته باشیم.سخنگوی دولت گفت: در عین 
حال امیدواریم بودجه به دستیابی رشد اقتصادی مناسب و اجرای درست گام اول 
برنامه هفتم کمک کند و جلوی تــورم را هم بگیرد. بهادری جهرمی در ادامه در 
پاسخ به ســوالی درخصوص تعامل دولت با دانشجویان گفت: اصل حضور و رفت 
و آمد مقامات دولتی در دانشــگاه ها مناسب اســت و موجب تبادل نظر می شود؛ 
ضمن آنکه مقام های حاضر در دانشــگاه ها بعداً گزارشــی نسبت به این جلسات 
پرسش و پاسخ ارائه می کنند تا مشــکلات و مطالبات دانشجویان پیگیری شود. 
وی ادامه داد: اصل برگزاری این جلســات مطلوبیت ذاتی دارد و در شــکل گیری 
نگاه مشترک میان دولت و دانشــجویان، کمک خواهد کرد.افزایش ۷۲ درصدی 
کشفیات در حوزه قاچاق سوختسخنگوی دولت با اشاره به مدیریت سوخت گفت: 
برنامه های دولت در مدیریت ســوخت با افزایش سرمایه گذاری برای تولید و نیز 
مدیریت مصرف و بهینه ســازی سوخت، در حال انجام است. وی افزود: در دو سال 
اخیر، شــاهد افزایش تولید انرژی بودیم؛ در عین حال در شش ماهه ابتدای سال 
نیز شاهد افزایش ۷۲ درصدی کشــفیات در حوزه قاچاق سوخت بودیم.بهادری 
جهرمی گفت: از سویی ناوگان حمل ونقل عمومی را به سمت برقی سازی حرکت 
می دهیم؛ در این خصوص در ایام اخیر شــاهد افتتاح ایســتگاه های شارژ برقی، 
تحویل ۴۰ دســتگاه اتوبوس برقی و نیز تحویل ۸۸ تاکسی برقی در تهران بودیم 
که همه این ها، موجب کاهش آلودگی هوا و مصرف ســوخت خواهد شــد. ارزش 
صادرات به کشورهای همسایه، به ۱۸ میلیارد دلار رسیده است بهادری جهرمی در 
بخش دیگری از این نشست خبری با اشاره به محور سیاست خارجی دولت، گفت: 
هدف گذاری دولت در توســعه سیاســت خارجی، بر مبنای توسعه همکاری های 
اقتصادی اســت و درخصوص دیپلماسی همسایگی و در مورد کشورهای همسایه 
نیز همین مســأله، محور کار دولت بوده است. وی ادامه داد: تعاملات چندجانبه 
خارجی نیز آثار متعددی داشــته و به تحقق رشد اقتصادی کمک کرده است؛ به 
گونه ای که در نیمه اول امســال، به رشد ۷ درصدی رسیدیم؛ همچنین باید گفت 
که در هشت ماه نخست امسال، ارزش صادرات به کشورهای همسایه با ۱۲ درصد 
رشــد به ۱۸ میلیارد دلار رسیده اســت و مجموع، مبادلات تجاری در این مدت 
به ۳۸ میلیارد دلار رســیده است. سخنگوی دولت افزود: در زمینه افزایش تولید 
سوخت، فاز دوم پالایشگاه آبادان تکمیل، راه اندازی و وارد مدار شده است؛ به علاوه 

با تغییرات فرایندی در پالایشگاه های موجود هم ظرفیت تولید بنزین افزایش پیدا 
کرده اســت. دولت در برخود با مافیای خــودرو هیچ گونه اغماضی ندارد بهادری 
جهرمی درخصوص آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده تخلف ۹۰۰ همتی شرکت 
بهمن موتور گفت: دولت در برخورد با مافیای خودرو مصمم اســت ؛ پرونده ای که 
به آن اشــاره شد، یکی از پرونده های جاری اســت و فرآیند رسیدگی به آن باید 
تکمیل شود و در مرحله بدوی سازمان تعزیرات، محکومیت صادر شده است. وی 
ادامه داد: طبق آخرین گزارش ها پرونده در حال نهایی شدن است و صدور رای به 
زودی صورت خواهد گرفت؛ باید گفت دولت در برخرد با مافیای خودرو هیچ گونه 
اغماضی ندارد. بهادری جهرمی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر، در خصوص حجاب 
و اینکه به نظر دولت در مقابل با موضوع کشــف حجاب منفعل به نظر می رسد، 
گفت: برنامه دولت همیشــه و همواره اجرای قانون است و در چارچوب قانون گام 
برمی دارد. تکالیفی از سوی قانونگذار متوجه دولت است و دولت در جهت اجرای 
قانون را برمی دارد و فرقی نمی کند نســبت به همه گروه های مردمی، اقدام دولت 
بر اســاس قانون و معیار قانونی است که از سوی مجلس شورای اسلامی مشخص 
شــده است و ابعاد را در این حوزه مشــخص کرده است. وی ادامه داد: اگر اقدامی 
مصداق اقدامی قانونی که در مجلس تصویب شده و امر به معروف و نهی از منکر 
باشد، در آنجا قانونگذار تکلیف دولت، دستگاه قضایی و سایر دستگاه های اجرایی را 
مشخص کرده است که در چهارچوب قانون از عامران به معروف حمایت کنند. اگر 
هم مصداقی عنوانش تخلف باشد هم تکلیف روشن است حالا چه تخلف از حدود 
خود قانون و یا ســایر موارد باشد، تکلیف روشن و مبرهن است. بهادری جهرمی 
اظهار داشت: اگر همه ما بیاموزیم که در چارچوب قانون صحبت کنیم، حاکمیت، 
دولت، مجلس و همه شــهروندان حتماً نفع عمومی مــا در گرو حرکت در چتر 
مشــترک قانون است.سخنگوی دولت در بخش دیگری در پاسخ به سوالی درباره 
فعال شــدن گشت ارشاد مدیران در دولت سیزدهم و اینکه آیا برخورد با فسادها 
که اخیر به عنوان نمونه در برخورد با پرونده تخلف چای دبش انجام گرفته است 
تداوم خواهد داشت، گفت: در ایام اخیر به طور تفصیلی در این خصوص و از جمله 
در دانشــگاه امیرکبیر توضیح داده ام. گشت ارشــاد و برکناری مدیران در سطوح 
مختلف ممکن است به دلیل عدم اجرای وظایف باشد که توسط تغییرات مدیریتی 
انجام می شــود. زمانی هم ممکن است تخلف سنگین باشد که حتی به بازداشت 

فرد منجر شده است، لذا موضوع گشت ارشاد با پرونده چای دبش متفاوت است.
وی افزود: پرونده واردات چای که مجدداً بعد از ۹ ماه بازخوانی شده و در ذهن این 
ســؤال را ایجاد می کند که چرا اکنون مطرح گشته است؟ در حالی که از قبل به 
این موضوع رسیدگی شده است.وی در پاسخ به سوالی دیگری در خصوص اینکه 
چرا در دولت سیزدهم ارز ترجیحی به واردات چای داده شده متذکر شد: این ارز 
ترجیحی و ۴۲۰۰ تومانی نبوده بلکه ارز نیمایی بوده اســت که از محل عرضه و 
تقاضای بانک مرکزی داده شــده است. در آن موقع تفاوت ارز نیمایی با بازار آزاد 
هزار تا ۲ هزار تومان بود.وی ادامه داد: گشــت ارشاد مدیران فعال بوده و نهادهای 
نظارتی قوای مجریه و قضاییه از شــهریور ۱۴۰۱ این فساد را شناسایی کردند و 
برای اینکه شناسایی ذی نفعان و استرداد آنها به کشور انجام شود، نهایتاً تا پایان 
۱۴۰۱ تشــکیل پرونده مذکور زمان برد. در عین حال این ارزها محدود به واردات 
چای نبــوده و برای واردات تجهیزات هم تخصیص یافته کــه نیمی از این ارز را 
تشــکیل می دهد و اتفاقاً بخش عمده تجهیزات وارد شده است. بهادری جهرمی 
اظهار کرد: رفع تعهد ارزی برای تولید، ۱۸ ماه مهلت دارد و تا این ۱۸ ماه سپری 
نشــود، تخلف ارزی امکان کشف شدن ندارد، بنابراین رویه کشف فساد مربوطه از 
شــهریور سال ۱۴۰۱ شروع شده بود و باید تاکید کنم اولین مدعی هر فسادی و 
اولین برخوردکننده و پیشــگیری کننده خود دولت است، همچنین برای آینده 
هم فرآیندهای مربوطه اصلاح می شــود تا امکان تکرار فساد وجود نداشته باشد.

بهادری جهرمی در پاســخ به ســوالی درخصوص دستاورد سفر رئیسی به مسکو 
اذعان داشــت: در سفر رییس جمهور به مسکو در حوزه های انرژی، بانکی و پولی 
و کشــاورزی و ترانزیتی و همچنین مسیر راه تجاری شمال و جنوب گفت و گو و 
ابتکارات جدید برای تســریع همکاری انجام شد. همچنین از دیگر نقاط اشتراک 
بین روســای جمهور ایران و روسیه توقف جنگ در غزه است.سخنگوی دولت در 
مورد ادعای مقامات آمریکایی پیرامون بلوکه شدن دارایی های ایران در قطر تاکید 
کرد: این ســخنان مقامات آمریکایی صرفاً تبلیغاتی و برای استفاده داخلی است.

وی درباره احتمال رد طرح افزایش سن بازنشستگی از سوی شورای نگهبان خاطر 
نشان ساخت: این امر بین مجلس و شورای نگهبان است و برای دولت، ملاک عمل 

قانون مصوب خواهد بود.

رییسی در جلسه هیات دولت:

وتوی قطعنامه آتش بس سند دیگری ازنقش مستقیم آمریکا درکشتار غزه بود
رییس جمهور در جلســه هیات دولت اقدام آمریکا در وتوی 
قطعنامــه آتش بس در غزه را تاســف آور و ســند دیگری از 
نقش مستقیم آمریکا در کشتار مردم غزه دانست.به گزارش 
خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در جلسه 
عصر امروز یکشــنبه هیأت دولت، ضمن تشــکر و قدردانی 
صمیمانه از مردم شریف استان البرز بابت استقبال و میزبانی 
گرم از کاروان دولت مردمی تصریح کرد: ابراز لطف و محبت 
مردم به خدمتگزاران شان، مسؤولیت دولتمردان را در توجه 
و رسیدگی بیشــتر به امورات آنها سنگین تر می کند.رئیس 
جمهور همچنین با یادآوری مســؤولیت همه دســتگاه های 
اجرایی نسبت به اجرای سیاست ها و قوانین مصوب، به ویژه 
موضوعات مهمی نظیر هوای پاک و جوانی جمعیت، حل این 
مســائل را نیازمند همکاری همه بخش ها دانست و از معاون 
اجرایی رئیس جمهور خواســت برای هماهنگی دستگاه های 
اداری و اجرایــی در این رابطه، اقدامــات لازم را انجام دهد.

رئیســی همچنین از اعضای دولت خواست در جریان حضور 
در دانشگاه ها علاوه بر تبیین مسائل، عملکردها و سیاست های 
دولت، توجه به راهکارهای ارائه شــده دانشجویان برای حل 
مشکلات و خواســته های مطرح شده از ســوی آنان را نیز 
در دســتور کار قرار دهند.رئیس جمهور در بخشــی دیگر از 
ســخنان خود، اقدام آمریکا در وتــوی قطعنامه آتش بس در 
غزه را تاســف آور و ســند دیگری از نقش مســتقیم آمریکا 

در کشــتار مردم غزه دانســت و افزود: وقایع غزه پرده نفاق 
از چهره آمریکا برداشــت و چهره ظالمانه، ضد بشری و غیر 
انسانی دولت آمریکا را به جهانیان نشان داد.رئیسی در ادامه 
با بیان اینکه امروز همه دنیا ضرورت پایان یکجانبه گرایی در 
عرصــه بین المللی را درک کرده اند، تصریح کرد: این بیداری 
ملت ها قطعاً زمینه ساز تغییر شرایط جهان، نوید دهنده پایان 
یکجانبه گرایی و حکمفرما شدن نظام عادلانه مبتنی بر چند 
جانبه گرایــی در جهان خواهد بود.پیش از ســخنان رئیس 
جمهور وزیر صنعت، معدن و تجارت از تحویل ۴۰ دســتگاه 
اتوبوس برقی به ناوگان حمل و نقل شهری کرج و ۸۰ دستگاه 
تاکسی برقی به ناوگان حمل و نقل شهری تهران خبر داد که 
موجب صرفه جویی قابل توجه در مصرف سوخت خواهد شد.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور نیز 
از تولید یک داروی خاص شیمی درمانی در کشور و پیوستن 
ایران به ۵ کشــور تولید کننده این دارو در جهان خبر داد و 
افزود: تولید داروی تزریقی »سیکلوفســفامید« که به همت 
یکی از شــرکت های دانش بنیان انجام شــد و به زودی روانه 
بازار خواهد شــد، علاوه بر رفع نیاز ۴۰۰ هزار دزی کشــور 
و صرفه جویی ۵ میلیون دلاری، کمک شــایانی به متقاضیان 
این دارو خواهد کرد که تا پیش از این مجبور به خرید نمونه 

خارجی آن با ۱۰ برابر قیمت بودند.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان به مصوبه اخیر شورای وزیران 
خارجــه اتحادیه اروپا ناظر بر وضع تحریــم علیه برخی افراد و نهادهای 
کشــورمان، واکنش نشــان داد.به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی 
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان مصوبه روز دوشنبه مورخ ۱۹ آذر 
شورای وزیران خارجه اتحادیه اروپا ناظر بر وضع تحریم علیه برخی افراد 
و نهادهای کشورمان با تمسک به ادعای واهی دخالت در بحران اوکراین 
را شــدیداً محکوم و آن را اقدامی مخرب توصیف کرد.سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان در این باره اظهار کــرد: تلاش مذبوحانه برخی 
جریان های مخرب با اهداف سیاسی خاص در راستای نشر اطلاعات غلط 
و تمســک به حربه ناکارآمد تحریم، ضمن آنکه هیچ دســتاوردی برای 
تحریم کنندگان به همراه ندارد، موانع خودساخته را در مسیر مناسبات 
جمهوری اسلامی ایران و اروپا بیشتر می کند.کنعانی تصریح کرد: اتحادیه 
اروپا در حالی از حقوق بین الملل و منشور ملل متحد سخن می گوید که 
عملًا چشم خود را بر شدیدترین و فاحش ترین نقض اصول شناخته شده 
حقوق بین الملل از جمله حقوق بشر و حقوق بشردوستانه بین المللی و 
ارتکاب تردیدناپذیر نسل کشی و پاکسازی قومی مردم مظلوم فلسطین 
در غزه و کرانه باختری بسته و از انجام اقدام مؤثر در جهت توقف حملات 
وحشیانه رژیم غاصب صهیونیســتی کوتاهی می کند.سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان ضمن تأکید بر موضع اصولی کشورمان مبنی بر 
مخالفت با جنگ و لزوم حل و فصل اختلافات بین روســیه و اوکراین از 
طریق مســالمت آمیز، وضع تحریم در حوزه صنعت دفاعی کشورمان را 
فاقد مبنا دانســته و حق جمهوری اسلامی ایران را برای پاسخ محفوظ 

دانست.

ســفیر ایران در عربستان با عبدالرحمان الرســی معاون بین الملل وزارت خارجه عربستان دیدار 
کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، علیرضا عنایتی سفیر ایران در عربستان، در فضای مجازی ایکس 
نوشت: ملاقاتی با عبدالرحمان الرسی معاون بین الملل وزارت خارجه عربستان داشتم.سفیر ایران 
در عربستان گفت: در این ملاقات به همکاری های دو کشور در سازمان های منطقه ای و بین المللی 

و همچنین سازمان همکاری اسلامی پرداختیم.

یک فعال سیاسی با بیان این که »منافقین یک گروه تروریستی تمام عیار هستند«، گفت: با برگزاری دادگاه اعضا و سران 
این گروه تروریســتی، می توان آنها را در قالب قرارداد استرداد مجرمین به کشور بازگرداند.محمدکاظم انبارلویی در گفت 
و گو با ایســنا درباره برگزاری نخستین جلســه دادگاه اعضا و سرکرده گروهک تروریست منافقین ، اظهار کرد: منافقین 
یک گروه تروریستی هستند که در دهه ۶۰ با اعلام نبرد مسلحانه با ملت ایران، بیش از ۱۷ هزار ترور انجام دادند. رئیس 

جمهور، نخست وزیر و ۷۲ تن از مقامات کشور را با بمب گذاری به شهادت رساند. چهار تن از فقها و معلمان اخلاق آیات مدنی، دستغیب، صدوقی و اشرفی اصفهانی 
را به شهادت رساندند و مردم عادی کوچه و بازار را به جرم حزب اللهی بودن ترور کردند.وی ادامه داد: آنها با آغاز جنگ تحمیلی به عراق رفته و در کنار صدام و در 
برابر رزمندگان ما قرار گرفتند. در سرکوب شیعیان و کردهای عراق به صدام کمک کردند و بعد از پذیرش آتش بس، هزاران نفر از آنها با گمان اینکه کشور توان دفاع 
ندارد، از مرز خسروی با سلاح ها و تجهیزات صدام وارد کشور شدند اما در عملیات مرصاد توسط رزمندگان اسلام به هلاکت رسیدند. بخشی از آنها بعد از جنگ هم 
تحمیلی به پاریس رفتند و بخشی در عراق ماندند ولی بعد از مرگ صدام به آلبانی کوچ کردند. آنها در این مقطع با جاسوسی از تاسیسات هسته ای به کمک رژیم 

صهیونیستی رفته و عوامل آنها در کشور توطئه و خرابکاری کردند.

دیدار عنایتی با معاون بین الملل 
وزارت خارجه عربستان

چرا دادگاه منافقین برگزار می شود؟

بهادری جهرمی: دولت تلاش کرد تا بودجه را واقعی تنظیم کنددر نشست خبری؛

واکنش کنعانی به مصوبه اخیر شورای وزیران خارجه اتحادیه اروپا
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گزیده خبر ۳ راه برای خنثی سازی تحریم های اقتصادیوزیر اقتصاد خبر داد؛

مدیرعامل آبفای کشور:

۱۰۱ آب شیرین کن در کشور فعال است

وزیر اقتصاد گفت: دولت سیزدهم غیر از اقداماتی برای خروج بنگاه ها 
از رکود، حل معضل بیکاری، پیشبرد پروژه های عمرانی و … نگاهی 
به اصلاح عیوب ساختاری که محور گام دوم انقلاب بوده نیز داشته 
اســت. به گزارش خبرنگار مهر، سید احســان خاندوزی وزیر امور 
اقتصادی و دارایی در افتتاحیه همایش اقتصاد ایران، اصلاح ساختارها 
و رفع ناترازی ها اظهار کرد: اقتصاد ایران از سده های گذشته تا امروز 
در دوره های زمانی مختلف درگیر ناترازی بوده است. در دوره پهلوی 
ناترازی ها با وابســتگی به درآمد نفتی و کمک کشورهای غربی به 
ایران پوشش داده می شد، در دوره جنگ تحمیلی با الگوی تلفیقی 
کنترل دولتی و حرکت جهادی پوشش داده شد. از سال ۱۳۹۱ نیز 
با تحریم های نفتی و بانک مرکزی پرده از سیاســت هایی که مولد 
ناترازی ها بودند برداشته شد و ناترازی ها بیشتر خود را نمایان کرد.

وی با بیان اینکه اصلاح ساختارها می تواند در الگوها و با پیامدهای 
مختلفی صورت گیرد، افــزود: تمرکز ما بر انتخاب الگوی بهینه در 
اصلاح ســاختارها و رفع ناترازی هاست که انتخاب الگوی بهینه در 
شرایطی که اقتصاد ما چندین سال تورم را پشت سر گذاشته است، 
بسیار حساس است.خاندوزی ادامه داد: در کنار ناترازی های بانکی، 
بودجه، صندوق های بازنشســتگی، انرژی و … ســاختارهایی داریم 
که مولد ناترازی هســتند. از مداخلات قوای سه گانه که مخل نظام 
تصمیم گیری بوده تا دیوان سالاری و مدیریت اجرایی که در مقابل 
اصلاح مقاومت کرده اســت تا ضعف مدل بومی اجرایی و همچنین 
ضعف پیوند سیاستگذاران و دانشگاهیان همگی وجود داشته است. 
به این موارد می توان ضعف توان کارشناسی، ضعف سرمایه اجتماعی 
و تصویــری که به افکار عمومی القا می شــود را اضافه کرد که همه 
مولد ناترازی هستند. وی با اشاره به اینکه در این همایش به شرایط 
بین المللی و جانمایی ایران در اقتصاد جهان نیز توجه شــده است، 
تاکید کرد: در تقسیم نقش سنتی، نقش ما صادرات نفت و تضمین 

امنیت انرژی از طریق ایران و از ســوی دیگر دسترســی به ارزهای 
جهانروا و کالا بوده است. خروجی این نقش سنتی این بوده که منابع 
ارزی با هزینه کم در اختیار سیاستگذار بوده و انگیزه ای برای مازاد 
درآمد نبوده است و سیاستگذاران دولت متمرکز بر تخصیص و دیوان 
سالاری برای محدود و کنترل کردن تولید داخل حرکت می کردند.

کاهش منابع ارزی مازاد برای توســعه کشور وزیر اقتصاد گفت: سه 
اتفاق اکنون رخ داده اســت؛ یکی نقش سیاسی، امنیتی و اقتصادی 
کشــور که با تحولات جهان در حال تغییر اســت و باید نسبت به 
این تغییرات آگاه باشــیم. دوم، منابع ارزی مازاد برای توسعه کشور 
کاهش یافته است و سوم، دسترسی اقتصاد به ارزهای جهان روا کم 

شــده است. خاندوزی تاکید کرد: خنثی سازی تحریم ها نیازمند 
راهی برای غلبه بر این ســه چالش است که یکی در هم تنیدگی 
سیاست ها متناسب با تغییر نقش، دوم ایجاد درآمد مازاد و سوم 
ساختار تسویه جدید با شرکای راهبردی که به افزایش قدرت از 
طریق نقش آفرینــی در کمربند اقتصادی جدید می انجامد. وی 
تصریح کرد: دولت ســیزدهم غیر از اقداماتی برای خروج بنگاه ها 
از رکــود، حل معضل بیکاری، پیشــبرد پروژه های عمرانی و … 
نگاهی به اصلاح عیوب ساختاری که محور گام دوم انقلاب بوده 
نیز داشته است. خاندوزی به همگرایی تیم اقتصادی برای حرکت 
در این راســتا اشاره کرد و گفت: نمونه این همگرایی کاهش تراز 

عملیاتی بودجه ســال ۱۴۰۳ که از بیــش از ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان به قریب به ۳۰۰ هزار میلیارد تومان رســیده است، اصلاح 
باگ های ناتراز و تصویب بندهای کاهنده ناترازی در برنامه هفتم 
به ســرانجام رسید که نشان می دهد اراده مغز اقتصادی دولت بر 
اصلاح ســاختارها و رفع ناترازی ها جدی اســت و مصوبات روی 
کاغذ محدود نمی شود. در همین حال ایده به اشتراک گذاری این 
اقدامات و برنامه ها با اساتید دانشگاه برای رفع نقایص احتمالی و 
همچنین استفاده از ظرفیت های نخبگانی برای اصلاح ساختارها 

نیز به کار برده شده است.

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: در 
حال حاضر در کشور تعداد ۱۰۱ پروژه آب شیرین کن با 
ظرفیت ۶۷۲ هزار و ۴۰۰ مترمکعب در شبانه روز در حال 
ساخت و بهره برداری است.به گزارش ایسنا، هاشم امینی 
با تأکید بر سیاســت دولت مبنی بر انتقال آب دریا برای 
مصارف شُرب و صنعت گفت: هم اکنون تعداد ۱۰۱ پروژه 
آب شیرین کن با ظرفیت ۶۷۲ هزار و ۴۰۰ متر مکعب در 
شبانه روز در حال ســاخت و بهره برداری است که از این 
تعداد، ۸۰ پروژه با ظرفیت ۵۳۳ هزار و ۵۰۰ مترمکعب در 
شبانه روز در حال بهره برداری و تعداد ۲۱ پروژه با ظرفیت 
۱۴۸ هزار و ۹۰۰ مترمکعب در شبانه روز در حال ساخت 
اســت که این از عزم و اراده دولت برای تأمین آب شرب 
ساکنان حاشــیه دریا نشان دارد.امینی با اشاره به برنامه 
هفتم توسعه کشور خاطرنشــان کرد: وزارت نیرو مکلف 
شده است از طریق بخش خصوصی تا پایان اجرای برنامه، 
تمهیدات لازم برای تأمین، طراحی و ساخت حداقل ۸۰ 
درصد از آب شــیرین کن های مورد نیاز استان های واقع 
در ســواحل خلیج فارس، دریای عمــان و دریای خزر را 
از طریق خرید تضمینی آب شیرین شــده و نیز مدیریت 
هوشمند و تجمیع خرید آب شیرین کن ها از طریق انتقال 
فناوری به داخل توســط جهاد دانشــگاهی، دانشگاه ها، 
مراکز پژوهش و شرکت های دانش بنیان به انجام برساند.

او درباره استان ها و شهرهای دارای سامانه آب شیرین کن 
گفت: تعداد ۱۰۱ پروژه آب شیرین کن فوق از سال ۱۳۸۵ 
تاکنون و در استان های هرمزگان، سیستان و بلوچستان، 
بوشهر، خوزستان، ایلام، یزد، مازندران، گیلان، گلستان، 
سمنان، البرز، اصفهان، کرمان، مرکزی و شهر کاشان در 
حال ســاخت و بهره برداری است.به گفته امینی در حال 
حاضر با تداوم فعالیت ها در دولت سیزدهم، جمعیت زیر 
پوشش تأسیســات آب شیرین کن در کل کشور به بیش 
از ســه میلیون و ۷۴۷ هزار نفر رســیده است.مدیرعامل 
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در ادامه به سیاست 
وزارت نیرو در راســتای راه اندازی تأسیسات نمک زدایی 
آب دریا در جزیره قشــم اشاره کرد و گفت: جزیره قشم 
محصور در دریاست و ظرفیتی جز پروژه های نمک زدایی 
ندارد؛ از این رو تمامی پروژه های تامین آب قشم معطوف 
به سرمایه گذاری در بخش آب شیرین کن هاست. تاکنون 
با احتساب پروژه  تازه تأســیس درگهان و لافت، ظرفیت 
تولید روزانه در شهرســتان قشم به بیش از ۳۸ هزار متر 
مکعب رسیده و با تکمیل سایر پروژه های در دست اقدام، 
ظرفیتی معــادل ۱۲ هزار مترمکعب در شــبانه روز وارد 
شبکه تأمین آب قشم خواهد شد و جمعیت تحت پوشش 
این تأسیسات در جزیره قشــم به ۱۱۱ هزار و ۲۰۰ نفر 
می رسد.او افزود: عملیات اجرای خط انتقال آب از سایت 

قشم مولد به طول هشت کیلومتر به پایان رسیده است و 
انتقال آب به مخزن »پی پشت« با موفقیت انجام و انتقال 
۵۰۰۰ مترمکعب آب در شبانه روز از سایت »قشم مولد« 
برنامه ریزی شده است که باعث بهبود وضعیت آب شرب 
جمعیتــی افزون بر ۱۹هزار و ۲۹۱ نفر در جزیره قشــم 
خواهد شد.طبق اعلام وزارت نیرو، امینی در زمینه هزینه 
ساخت کارخانه آب شیرین کن عنوان کرد: سرمایه گذاری 
انجام شــده توسط بخش خصوصی برای تولید این میزان 
آب شــیرین بالغ بر ۱۳۰ میلیارد تومان اســت.او درباره 
سایر پروژه های انجام شده در جزیره قشم طی سال جاری 
گفت: ارتقای آب شیرین کن شهر سوزا که باعث پایداری 
تامیــن آب و افزایش ظرفیت تولیــد از ۱۰۰ متر مکعب 
به ۲۰۰۰ مترمکعب در شــبانه روز شــده است، ارتقاء و 
بازسازی ایســتگاه پمپاژ سدهای خالصی و مپنا، احداث 
خط انتقال از تأسیسات قشم مولد به طول هشت کیلومتر 
برای تأمین آب مورد نیاز شهر لافت و ۱۱ روستای منطقه 
با جمعیت ۱۹هزار نفر )آب تولیدی ۳۰۰۰ مترمکعب( از 
مهم ترین اقدامات برای تامین پایدار آب شرب این جزیره 
بوده است. به گفته امینی ارزش پروژه های انجام شده و در 
دست انجام در سطح جزیره قشم از ابتدای دولت سیزدهم 

تاکنون بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد تومان است.

ایران و روسیه در نتیجه کاهش تخفیف فروش نفت ونزوئلا پس از رفع موقتی تحریم های آمریکا، می توانند شاهد درآمد بالاتری از 
نفت باشند زیرا فروشندگان قیمت های پیشنهادی به چین را افزایش داده اند.به گزارش ایسنا، با رفع موقتی تحریم های آمریکا علیه 
صادرات نفت ونزوئلا، قیمت نفت این کشور آمریکای جنوبی افزایش پیدا کرده و رقابت بیشتری در بازار ایجاد کرده است.همزمان، 
پالایشگاه های خصوصی چینی که خریداران بزرگ نفت ایران و روسیه هستند، قیمت های بالاتری را مشاهده می کنند که می تواند به 
درآمد بالاتری برای تهران و مسکو در سال ۲۰۲۴ منتهی شود.اکنون که نفت ونزوئلا قیمت بالاتری پیدا کرده است، پالایشگاه های 
چینی، تقاضای بیشتری برای نفت روسیه و ایران پیدا کرده اند که در ابتدای سال میلادی جدید، ممکن است اوج بیشتری بگیرد.

رویترز به نقل از منابع بازرگانی چینی گزارش کرد تاکنون تنها یک قرارداد برای نفت ونزوئلا در ژانویه وجود داشــته است.تخفیف 
فروش نفت ونزوئلا اکنون حدود ۱۱ دلار در هر بشــکه نســبت به قیمت نفت برنت است در حالی که در زمان برقراری تحریم های 
آمریکا، اختلاف قیمت نفت ونزوئلا با نفت برنت، به ۲۰ دلار رســیده بود.یک معامله گر نفت روســیه به رویترز گفت: تقاضای چین برای نفت روسیه بهبود پیدا کرده و پالایشگاه های 
خصوصی مشغول خرید گریدهای نفتی اسپو و اورال هستند. تقاضا برای نفت ایران هم بهبود پیدا کرده و اختلاف قیمت نفت ایران با برنت، از بشکه ای حدود ۱۳ دلار در هر بشکه در 
اوایل اکتبر، به حدود شش دلار کاهش پیدا کرده است.بر اساس گزارش رویترز، رفع تحریم های آمریکا موقتی بوده و به برگزاری انتخابات ریاست جمهوری آزاد و منصفانه ونزوئلا در 
سال ۲۰۲۴ مشروط شده است. برای این منظور، نامزد مخالفان دولت برای رقابت با نیکلاس مادورو، رئیس جمهور ونزوئلا انتخاب شده است. اما از آن زمان، مادورو یک همه پرسی 

درباره الحاق منطقه نفت خیز اسکیبو از گویان به خاک ونزوئلا برگزار کرده است و چهره های مخالف متعددی به جرم خیانت، دستگیر شده اند.

نهمین کمیسیون همکاری های مشترک اقتصادی ایران و قطر پس از سه روز برگزاری با کسب دستاوردهای مهم و 
اثربخش در توسعه مناسبات دو کشور به کار خود پایان داد.به گزارش ایسنا، نهمین اجلاس کمیسیون همکاری های 
مشترک اقتصادی ایران و قطر در راستای توسعه همکاری های اقتصادی و تعامل سازنده دو کشور ایران و قطر، از روز 
شــنبه )۱۸ آذر( آغاز به کار کرد و امروز پس از توافقات ارزنده برای دوطرف به کار خود پایان داد.بر این اســاس، در 
این دوره از اجلاس همکاری های مشترک اقتصادی ایران و قطر سند همکاری های دو جانبه در چهار محور »تجاری- 

صنعتی« در حدود ۱۷ مورد، »زیر ساخت« حدود ۲۰ مورد، »اجتماعی« حدود ۱۲ مورد و »انرژی« حدود ۹ مورد به توافق رسید.در این کمیسیون مشترک که به ریاست 
"علی اکبر محرابیان" وزیر نیرو و رئیس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و قطر برگزار شد، ۱۷ نماینده در کمیته تخصصی تجارت، ۶ 

نماینده در کمیته زیرساخت، ۷ نماینده در کمیته انرژی و ۱۱ نماینده در کمیته اجتماعی در سطح مدیران کل از همه دستگاه های دولتی حضور یافتند.بنا بر این گزارش 
این اجلاس به صورت ســالیانه برای توســعه همکاری های اقتصادی و تعامل سازنده دو کشور ایران و قطر برگزار می شود و با حضور هیئتی متشکل از مسئولان بلندپایه 

دستگاه های اجرایی دو کشور، گام های جدید و موثری در راستای توسعه و تعمیق مناسبات دوستانه دو کشور برداشته می شود.

نهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های کاهش تخفیف  نفت ونزوئلا به نفع ایران شد
ایران و قطر به کار خود پایان داد

با هدف مناسبات اقتصادی انجام شد

بازدید سرمایه گذاران 
روسی از بندرامیرآباد

ایسنا/مازندران یک هیأت سرمایه گذاری از کشور روسیه با هدف افزایش مناسبات 
اقتصادی و توســعه روابط تجاری و ســرمایه گذاری از بندرامیرآباد بازدید کرد. به 
گزارش ایســنا، گروهی از فعالان اقتصادی کشور روسیه در حوزه روغن خوراکی از 
ظرفیت های بندرامیرآباد بازدید و جهت افزایش مناسبات اقتصادی، با مدیرکل این 
بندر گفت وگو و رایزنی کردند.مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد در این دیدار ضمن 
تبیین عملکرد و قابلیت های بندرامیرآباد به حجم بالای مراودات اقتصادی کشــور 
روســیه با جمهوری اســلامی ایران با محوریت بندرامیرآباد اشاره و ابراز امیدواری 
کرد با مناســبات مطلوب سیاسی موجود بین دو کشور، روابط تجاری میان این دو 
قطب اقتصادی دریای خزر ارتقاء یابد.محمدعلی موســی پور گفت: در هشت ماهه 
ســال جاری حجم مراودات تجاری با کشور روســیه از مبداء بندرامیرآباد به بیش 
از دو میلیون و ۷۰۰ هزار تن رســید که نشــان از ارتباط خوب و همکاری مناسب 
بنادر دو کشــور در حوزه تجارت دریامحور است.بازدید ســرمایه گذاران روسی از 
بندرامیرآبادوی به ظرفیت ۸۵ هزار تنی مخازن نگهداری روغن خوراکی و کارخانه 
در حال احداث روغن کشــی به عنوان پتانسیل های موجود در بندرامیرآباد اشاره و 
ضمن اعلام فرصت های سرمایه گذاری، یکی از اولویت های سرمایه گذاری این بندر را 

سرمایه گذاری در زمینه صنایع تبدیلی روغن خوراکی عنوان کرد.

وزیر نیرو تاکید کرد

ضرورت توسعه روابط اقتصادی 
ایران و قطر همتراز با روابط سیاسی

وزیر نیرو تاکید کرد که ضرورت دارد روابط اقتصادی ایران و قطر همتراز با روابط 
سیاسی دو کشــور که در بهترین حالت قرار دارد، توسعه یابد.به گزارش ایسنا، 
علی اکبر محرابیان با اشاره به سیاست دولت سیزدهم در توسعه روابط دوستانه با 
کشورهای همسایه یادآور شد: جمهوری اسلامی ایران توسعه روابط با کشورهای 
همسایه را در دستور کار قرار داده و در طول ۲ سال اخیر که دولت رئیسی مستقر 
شــده است، شاهد توسعه و تعمیق روابط دوســتانه با همه کشورهای همسایه 
هستیم که این به عنوان یک استراتژی مهم و راهبردی جمهوری اسلامی ایران 
تلقی می شود.وی افزود: با توجه به اینکه بین ایران و قطر حسن همجواری برقرار 
اســت و شرایط سیاسی میان دو کشــور در بهترین حالت قرار دارد، انتظار این 
است که روابط اقتصادی میان دو کشور نیز همتراز با روابط سیاسی توسعه یابد.

رئیس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و قطر ضمن تشکر 
از مسئولان نهمین کمیســیون همکاری های مشترک، بیان کرد: در این دور از 
کمیسیون مشــترک توافقات خوب و امیدوار کننده ای در چهار کمیته تجارت، 
فرهنگی اجتماعی و زیرســاخت حاصل شد که امیدواریم با عملیاتی شدن این 
توافقات شاهد آثار مثبت آن بر روابط اقتصادی هر دو کشور باشیم.محرابیان  در 
مورد توافقات حاصل شده در کمیته تجارت گفت: در این کمیسیون تصمیم های 
بسیار خوبی پیرامون توسعه همکاری های تجاری بین دو کشور گرفته شد و مقرر 
شد مسئولیت اصلی پیگیری این تصمیم ها بر عهده اتاق های بازرگانی ایران و قطر 
باشد.وزیر نیرو با اعلام این خبر که در این کمیسیون تصمیم گرفتیم تا در آینده 
نزدیک یک همایش بزرگ در زمینه معرفی ظرفیت های اقتصادی دو کشــور با 
حضور شرکت های فعال اقتصادی ایران و قطر برگزار شود، ادامه داد: با توجه به 
اینکه مهم ترین ظرفیت ایران و قطر تولید و صادرات انرژی است، در زمینه توسعه 
روابط در این حوزه نیز توافقات خوبی حاصل شد که از جمله آن اتصال الکتریکی 
شبکه برق دو کشور و نیز توسعه انرژی های تجدیدپذیر و فناوری های این حوزه 
است.محرابیان پیرامون توافقات حاصل شده در حوزه زیرساخت تصریح کرد: در 
این بخش نیز ۱۴ محور مهم مورد توافق قرار گرفت که از جمله آن توسعه روابط 
در بخش ICT، خدمات بنــدری، حمل و نقل دریایی و اتصال بازار اقتصادی دو 
کشــور به یکدیگر است.وی در مورد توافقات صورت پذیرفته در کمیته فرهنگی 
اجتماعی نیز بیان کرد: در کمیته فرهنگی اجتماعی نیز ۷ محور ترسیم شد که 
از جمله آن ها همکاری در زمینه گردشــگری و صنایع دستی است که سوابق و 

ظرفیت های خوبی در این دو حوزه میان دو کشور وجود دارد.

ارتقای عملکرد حسگرها و 
قطعات الکترونیکی با محصول 

ایران ساخت
متخصصان یک شرکت دانش بنیان 
با بومی ســازی دستگاه  توانستند 
تولیــد بوروفین، کارایی و عملکرد 
حســگرها و قطعات الکترونیک را 
ارتقاء ببخشــند.به گزارش ایسنا، 
یاسر عبدی، مدیرعامل این شرکت 
دانش بنیان با اشــاره به ســامانه 
جدیــد تولید بوروفیــن با قابلیت 
انتقال و تست درباره اهمیت این محصول، اظهار کرد: بوروفین رقیب جدی 
گرافین در ساخت قطعات الکترونیک است. این ماده دوبعدی می تواند خواص 
و ویژگی های انواع قطعات الکترونیک مانند ابرخازن ها و حســگرها را ارتقاء 
ببخشــد.وی با اشاره به طراحی و بومی سازی این دستگاه توسط متخصصان 
داخلی با استفاده از فناوری بومی گفت: این دستگاه امکان تولید بوروفین را 
برای کاربردهای الکترونیک، اپتوالکترونیک و الکتروشیمیایی فراهم می کند. 
با توجه به اینکه ذخیره ســازی یون در بوروفین، هشــت برابر گرافین است، 
سبک تر و در عین حال، محکم تر و انعطاف پذیرتر از گرافین است و رسانایی 
بالاتری دارد و در ساخت قطعات ذخیره سازی انرژی، آشکارسازهای نوری و 
حسگرهای گازی مورد اســتفاده قرار می گیرد.عبدی با اشاره به مزیت های 
رقابتی این محصول دانش بنیان، اظهار کرد: دستگاه های رشد بوروفین در دنیا 
بر اساس اپیتکسی )برآرایی( باریکه مولکولی است که امکان رشد بوروفین بر 
روی زیرلایه های خاص را می دهد و کاربردهای آن را محدود می کند. علاوه 
بر این روش اپیتکسی باریکه مولکولی روشی گران و مستلزم خلأ بسیار بالا 
اســت، ولی دستگاه ساخت داخل رشــد بروفین را با هزینه ای بسیار کمتر 
ممکن می کند.این فعال فناور با اشــاره به ایجاد اشتغال برای متخصصان و 
امــکان حضور در بازارهای داخلی و بین المللی، افزود: در حال حاضر ۱۰ نفر 
مستقیم و ۳۰ نفر غیر مستقیم در شرکت دانش بنیان مشغول به کار هستند. 
با ورود این محصول به بازار با توجه به سطح رقابتی بالا در بازارهای بین المللی 

آینده درخشانی در حوزه بازار برای این محصول پیش بینی می شود.
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یک شــرکت در لنــدن برای اولین بــار از هوش مصنوعی 
برای کمپین های سیاسی یک کاندیدای دموکرات پارلمان 
آمریکا اســتفاده کرده است تا بتواند از این طریق بر رقیب 
جمهــوری خواهش غلبه کند.به گــزارش خبرگزاری مهر 
به نقل از رویترز، شــاماین دانیلز قصــد دارد به عنوان یک 
نماینده دموکرات وارد کنگره آمریکا شــود. وی سال قبل 
با کمبود ۱۰ امتیاز به اســکات پری نماینده جمهوریخواه 
باخت، اکنون امیدوار است با کمک سلاح جدیدش که یک 
داوطلب هوش مصنوعی کمپین انتخاباتی است، بتواند برنده 
شــوداین سیســتم هوش مصنوعی به نام اشلی، یک ربات 
تماس گیرنده معمولی نیســت و هیچکدام از پاســخ هایی 
که به ســوالات کاربران می دهد، از قبل ضبط نشده است. 
مبدعان اشــلی که قصــد دارند با کمپین هــای انتخاباتی 
حزب دموکرات همکاری کنند، مدعی هستند او نخستین 
پاسخگوی تلفنی سیاسی است که مانند چت جی پی تی با 
کمک هوش مصنوعی فعال شده است. این ربات می تواند بی 
نهایت گفتگوهای دونفره را همزمان انجام دهد.اشلی یکی 
از نخســتین نمونه های تأثیر هوش مصنوعی بر آغاز عصر 
جدیدی در کمپین های سیاســی است که در آن از فناوری 
برای جذب رأی دهندگانی استفاده می شود که ردیابی شأن 
کار ســختی است.اشــلی در روزهای گذشته به نمایندگی 
از ســوی دانیلز با هزاران رأی دهنده در ایالت پنســیلوانیا 
تماس گرفت و مانند یک داوطلب قهار کمپین های سیاسی 
پروفایل هر رأی دهنده را تحلیل کرد تا گفتگوهایی درباره 
موضوعات کلیدی با وی برقرار کند. اشلی برخلاف کارمند 
انسانی کمپین همیشه در سر کار خود حاضر می شود و به 
خوبی سوابق دانیلز را به خاطر می آورد، همچنین هنگامیکه 
تماس با وی قطع می شــود، احســاس بدی نمی کند.مدیر 
ارشــد اجرایی شرکت Civox در لندن که مبدع اشلی است، 
در این باره می گوید: این روند به سرعت گسترده می شود. ما 
قصد داریم تا پایان سال روزانه چند ۱۰ هزار تماس بگیریم. 
همین سیستم در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ میلادی 
نیز نفوذ می کند.اما این ابزار حوزه فعالیت دانیلز را گسترده تر 
کرده است، او به عنوان یک رقیب کم قدرت اکنون مجهز به 
ابزار و روشی است تا به رای دهندگانی با زبان های مختلف 
)اشــلی می تواند به ۲۰ زبان صحبت کند( دسترسی یابد و 
آنها را درک کند.برای عده ای این سیســتم، ابزاری سرگرم 
کننده برای گفتگوهای با کیفیت است. برخی دیگر بیم آن 
دارند که چنین ابداعی وضعیت گسترش اخبار جعلی را در 
چشــم انداز فضای سیاسی دو قطبی آمریکا بدتر کند. این 
درحالی است که سیاستمداران با عکس ها و ویدئوهای دیپ 
فیک بسیار واقع گرایانه ای دست وپنجه نرم می کنند که با 

کمک الگوریتم های هوش مصنوعی ساخته شده اند.

هوش مصنوعی وارد سیاست 
می شود

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

کارگران مشغول کارند!!

معرفی جی ام سی هامر EV اس یووی، بازگشت H2 به عصر الکتریکی

وقتی ســال گذشته جنرال موتورز پیکاپ الکتریکی جی ام ســی هامر EV را معرفی کرد، می دانستیم که نهایتاً نسخهٔ اس یووی 
آن هم ساخته می شود. مدتی پیش نیز جی ام سی شروع به انتشار تیزرهایی از این شاسی بلند الکتریکی کرد و حالا سرانجام هامر 
اس یووی رســماً معرفی شــده است. این خودرو شــباهت زیادی به یک H۲ مدرن دارد و بازگشت هامر را به ریشه هایش نشان 
می دهد. البته این اس یووی جدید از همان تکنولوژی ها نسخهٔ پیکاپ خود استفاده می کند، پرفورمنس یکسانی با آن دارد و در 
ظاهر نیز دنباله روی برادر پیکاپ است؛ بنابراین در هامر اس یووی همان نمای جلویی آشنا با جلوپنجرهٔ چراغ دار و چراغ های باریک 
دیده می شود. در پایین هم یک صفحهٔ محافظ و حلقه های D شکل بکسل به چشم می خورد. این شاسی بلند الکتریکی ویژگی های 
دیگری مثل گلگیرهای برآمده و پانل های سقف قابل برداشتن را هم از برادر پیکاپ خود قرض گرفته اما با حرکت به سمت عقب 
خودرو تفاوت ها آشکار می شود زیرا قسمت عقبی هامر اس یووی کاملًا محصور بوده و چرخ زاپاس هم روی آن نصب شده است.

رونالدو با زدن پنجاهمین گل به هالند رسید
کریستیانو رونالدو پنجاهمین گلش را در سال ۲۰۲۳ به ثمر رساند تا با آمار ارلینگ هالند برابری کند.به گزارش ایسنا و به نقل از 
اسپورت۲۴، کریستیانو رونالدوی ۳۸ساله در مرحله یک چهارم نهایی جام پادشاهی عربستان مقابل الشباب گلزنی کرد. این دیدار 
در نهایت با برتری پنج بر دو یاران رونالدو به پایان رسید.بدین ترتیب رونالدو امسال با احتساب رکوردهای باشگاهی و ملی پنجاه 
گل به ثمر رسانده است تا بالاتری از هری کین و کیلیان ام باپه ۴۹ گله به رکورد ۵۰ گل زده برسد. پیش از رونالدو، ارلینگ هالند 

نیز توانسته بود به رکورد ۵۰ گل زده در سال ۲۰۲۳ برسد ولی به دلیل مصدومیت فعلا از میادین دور است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درمان شوپنهاور
یالوم در رمان درمان شــوپنهاور تصور می کند فیلسوف 
معاصری به نام فیلیپ که فردی منزوی و به نوعی شبیه 
شوپنهاور است، به یکی از گروه های درمانی روان درمانگر 
مشــهوری به نام جولیــوس وارد می شــود که خود به 
دلیل رویارویی ناگهانی با ســرطان – و مرگ خویش – 
به مرور دوباره ی زندگی و کارش نشســته است. فیلیپ 
آرزو دارد به به کار گیری اندیشه های شوپنهاور، به یک 
مشاور فلسفی تبدیل شــود و برای این منظور نیازمند 
سرپرســتی جولیوس است. ولی جولیوس می خواهد به 
کمک اعضای گروه به فیلیپ/شوپنهاور بقبولاند که این 
ارتباط انسانی ست که به زندگی معنا می بخشد؛ کاری که 
هیچ کس برای شوپنهاور تاریخی نکرد. درمان شوپنهاور 
از ســری کتاب هایی بود که ذهن من را به شدت درگیر 
خودش کرد. البته همه کتاب هایی که از یالوم خوانده ام 
این ویژگی را داشــتند. در واقع یالوم مســائلی را در کتاب هایش مورد بحث قرار می دهد که همه ما به 
نوعی با این مسائل در ارتباط هستیم و دغدغه آن ها را داریم. زبان یالوم زبانی شیرین و ساده است اما 
مسائل که به آن ها پرداخته شامل تمام وجوه علمی است. تاکید یالوم در اکثر آثاری که من از او خوانده ام 
بر ارتباط اصیل انسان هاســت. ارتباط آن ها با دنیای فردی و اجتماعی و همین طور تاثیر اندیشه ها در 
این ارتباطات. به همین دلیل یالوم به موازات آن به اهمیت فیلســوفان و اندیشــه های آن ها پرداخته 
است. او معتقد است فلاسفه به نحوی درمان گر هستند، ولی درمان گرانی که شیوه ای تلخ دارند و این 
روان پزشــکان هستند که بایست کمی از تلخی آن بکاهند. آن طور که به نظر می رسد فیلسوف مورد 
علاقه یالوم نیچه اســت. حتی کتاب درمان شــوپنهاور نیز در ادامه این علاقه و تحقیق در مورد کتاب 
وقتی نیچه گریســت نگاشته شده است. فیلسوفی که مورد توجه پدر علم روان کاوی »فروید« و نیچه 
بزرگ بوده هر چند بعد از ستایش های بسیار ، نیچه شدیدا علیه او شده، که در بخشی از چنین گفت 
زرتشت، از زبان زرتشت بیان می کند: همین بود زندگی، پس یک بار دیگر! و برخلاف شوپنهاور طرفدار 

درگیر بودن با زندگی بود و نه کناره گیری از آن.

رایان کوگلر
سال های فعالیت: ۲۰۰۹ تاکنون

 Fruitvale( فیلم های قابل توجه: ایســتگاه فروتویل
 Black( پلنــگ ســیاه ،)Creed( عقیــده ،)Station

)Panther
باید پرســید رایان کوگلر قــادر به انجام چه کاری 
نیســت؟ او در تقاطع انتظار و مسؤولیت ایستاد و 
یک ابرقهرمان سیاهپوست میلیارد دلاری را تحویل 
داد، و در این راه جوایز اسکار را به MCU آورد. این 
در حالی است که او تا به امروز فقط سه فیلم بلند 
به نام خود ثبت کرده اســت. پیشرفت فیلم سازی 
کوگلر همان چیزی اســت که در مدرســه ی فیلم 
از آن ســخن می گویند. آینده ی تحسین شده. در 
میانه ی راه اســت و آثار مردم  پســند می سازد. از 
بررسی شــخصیت خام مستند »آخرین روز اســکار گرانت« تا معرفی رسمی فرهنگ 
پاپ در واکاندا، و ســاخت فیلم »عقیده« که در بین آن ها حق رأی را ادا می کرد. کوگلر 
نیمه ی آخر ســال ۲۰۱۰ را به عنوان یکی از جذاب ترین تازه کارها شــروع کرد. گذر از 
یک تراژدی مســتقل، درام اکشــن و ابرقهرمانانه، نقطه ی مشترک فیلم هایش است و 
توانایی او در زمینه سازی و تقطیر هر داستان بدون در نظر گرفتن ژانر به خالص ترین و 
قابل لمس ترین احساسات انسانی است. حتی در تمام صحنه های گیج کننده ی بوکس 
و شهرهای آینده نگرانه، جدیت اولین فیلم او یعنی »ایستگاه فروتویل« در روایت هایش 
ادامه دارد. از همه مهم تر، در دستان کوگلر، هیچ موضوعی آن قدر مهم نیست که بتواند 
در جدیت محض غرق شــود؛ حتی یک داســتان به تاریکی زندگی اسکار در فیلمش. 
کوگلر شخصا خجالتی و محجوب است اما فیلم های او با شوخ طبعی و جذابیت سر و صدا 
می کنند. تأیید اینکه او برای پلنگ ســیاه ۲ در سال ۲۰۲۲ برنامه دارد، نشان دهنده ی 
استعداد بزرگ کوگلر است. نشان او بر این فیلم چنان پاک نشدنی است که هیچ کس 

نمی خواهد مالکیت آن را در دست دیگران ببیند.

فرهنگ

به گزارش خبرگزاری مهر، محمدامین حاجی هاشمی مدیرعامل بنیاد ملی بازی های رایانه ای و 
دبیر نهمین جشــنواره بازی های رایانه ای فجر با اعلام اینکه در نهمین دوره جشنواره بازی های 
رایانه ای فجر شــاهد ارسال بیشترین بازی به دبیرخانه این رویداد به نسبت دوره های قبل این 
جشــنواره بودیم، گفت: با پایان مهلت ارسال تولیدات بازی سازان ایرانی برای شرکت در نهمین 
جشنواره بازی های رایانه ای فجر در روز ۱۵ آذر و بررسی بازی های ارسال شده به دبیرخانه این 
رویداد، در مجموع ۲۱۶ بازی در ســایت جشنواره برای شرکت در این رویداد ثبت شده است.

وی افزود: به دلیل استقبال صندوق های سرمایه گذاری و بازی سازان از بخش سرمایه گذاری این 
رویداد، فرصت حضور در بخش سرمایه گذاری نهمین جشنواره بازی های رایانه ای فجر تا روز ۳۰ 
آذر ماه تعیین شده است.همچنین نهمین جشنواره بازی های رایانه ای فجر در سه بخش رقابتی 
بهترین دستاورد، بهترین بازی در سبک )ژانر( و بخش ویژه جشنواره شامل بازی های قابل تقدیر 

منتخبان خود را در دی ماه و در مراسمی در آئین اختتامیه این رویداد معرفی می کند.

هاشمی مطرح کرد؛
2۱۶ بازی به جشنواره بازی های رایانه ای فجر ارسال شد
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